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Interpelace na Ing. Antonína Prachaře 
ve věci dokončení D3 

  

Poslankyně Alena Nohavová: Vážený pane předsedající, vážené dámy, pánové, můj dotaz je 
na pana ministra dopravy.  

Vzhledem k tristní situaci ve stavu dopravní obslužnosti na jihu Čech vás žádám, pane ministře, 
o vaše stanovisko týkající se dostavby D3.  

Za prvé. Bude zahájena v roce 2014 výstavba v úseku Veselí nad Lužnicí - Bošilec a Borek - 
Úsilné? Pokud ano, tak kdy? A pokud ne, v čem spočívají problémy a jak budou případně 
řešeny?  

Za druhé. Je stanovisko Ministerstva dopravy a ŘSD ohledně zpoplatnění úseku Veselí nad 
Lužnicí - Tábor včetně obchvatu Tábora definitivní, nebo bude v této věci zahájena nějaká 
změna? Protože tato část nemá vyhovující nezpoplatněné objízdné varianty a navíc je vzhledem 
ke stadiu výstavby této části víceméně staveniště než dálnice.  

Za třetí. V jakém stavu řešení je otázka příjezdu k autoservisu, resp. jak reaguje Ministerstvo 
dopravy a ŘSD na příslušné rozhodnutí soudců ve věci napojení příjezdu k autoservisu 
v Táboře před sjezdem na Tábor?  

A za čtvrté. V jakém stavu řešení je pokračování D3 směrem na jih od Českých Budějovic, tedy 
předpokládaný úsek R3 České Budějovice - hranice s Rakouskem, a to termínově, ve vztahu 
k termínu vybudování napojení na rakouské straně k roku 2018? A potom i lokálně, kdy je 
opětovně zpochybňovaná vybraná varianta R3 tou východní stranou, tzv. kaplická varianta, a 
je oživována varianta jejího vedení západní stranou přes Český Krumlov.  

 

 Ministr dopravy ČR Antonín Prachař: Paní poslankyně, děkuji za otázky. Časový termín 
vymezený pro odpovědi asi nebude dostačující. Já vám v každém případě slibuji, že na všechny 
vaše otázky dostanete písemnou odpověď.  

Kdybych to chtěl jenom shrnout v krátkosti. Co se týká úseku Veselí nad Lužnicí - Bošilec, tam 
byl zrušen výsledek výběrového řízení ze strany ÚOHS. Ze strany ÚOHS má Ministerstvo 
dopravy nevyřešené záležitosti v řádu cca 60 miliard. Kapitola sama pro sebe. Byly navrženy 
nové hodnoticí komise pro výběr zhotovitele, které musí ustanovit vláda. Předpokládáme, že 
bychom se mohli dostat dál někdy v sedmém měsíci 2014.  

Co se týká úseku Veselí nad Lužnicí - Tábor včetně zpoplatnění, tady lze uvést obecně, že 
Ministerstvo dopravy postupně ruší veškeré výjimky ze systému časového zpoplatnění a 
ponechány bez poplatku jsou vesměs krátké úseky, které nemají návaznost na dálniční síť. To 
ale neodůvodňuje ponechání D3 bez poplatků s výjimkou uvedeného úseku. Obdobně byly již 
dříve zpoplatněny např. obchvaty Brna na D1, Mladé Boleslavi R10. Takže Ministerstvo 



dopravy nemůže s ohledem na nastavený systém zpoplatnění přistoupit ke schválení jakékoli 
výjimky.  

Co se týká vaší třetí otázky, v jakém stavu je řešení příjezd k autoservisu. Tady bych chtěl říct, 
že předmětem rozsudku městského soudu ze dne 14. 8. 2013 bylo stavební povolení. Na základě 
tohoto rozsudku a následně rozhodnutím ministra dopravy ze dne 2. 12. 2013 byla celá tato věc 
zrušena a vrácena k novému projednání. Takže v současné době po odstranění nedostatků podle 
§ 129 stavebního zákona bude zahájeno opakované stavební řízení o povolení předmětné 
stavby dálnice D3 Tábor - Veselí nad Lužnicí. Všechno podrobněji dostanete v písemném 
materiálu.  

K bodu čtyři, to je otázka D3 České Budějovice - státní hranice s označením rychlostní 
komunikace R3. Tady na celý tah R3 je zpracovaná technicko-ekonomická studie. Dokončení 
projektové přípravy je podle aktuálního rozpisu globální položky rozpočtu Státního fondu 
dopravní infrastruktury plánováno na rok 2016, kdy by měly být zpracovány projektové 
dokumenty pro provádění stavby, projektová dokumentace, a předpokládá se i dokončení 
majetkoprávní přípravy. Následně v roce 2017 by mohla být zahájena realizace jednotlivých 
staveb, které jsou zařazeny do náhradních projektů na programovací období 14 až 20 v dopravní 
sektorové strategii druhé fáze. Z tohoto vyplývá, že trasa rychlostní komunikace R3 je 
stabilizovaná v tzv. kaplické variantě. Děkuji.  


